Lecture 12
Generative grammar and Universal Grammar
In this class, we will cover the following points:
· Generative grammar
· Universal grammar
· Evidence for universal grammar
· Explaining linguistic variation
Generative grammar
· The underlying thesis of generative grammar is that sentences are generated by an subconscious (hidden/intuitive) set of procedures (like computer programs). 
- الأطروحة الأساسية لقواعد اللغة التوليدي هو أن يتم إنشاء جمل من قبل العقل الباطن (الخفية / بديهية) مجموعة من الإجراءات (مثل برامج الكمبيوتر).
· These procedures are part of our minds (or of our cognitive abilities). 
· هذه الإجراءات هي جزء من عقولنا (أو من القدرات المعرفية لدينا).
· [bookmark: _GoBack]Generative grammar models (represents) these procedures through a set of formal grammatical rules.
نماذج قواعد اللغة مولدة (يمثل) هذه الإجراءات من خلال مجموعة من القواعد النحوية الرسمية
· These rules tell you the order in which to put your words (in English, for example, we put the subject of a sentence before its verb; this is the kind of information encoded in generative rules).
· هذه القواعد تخبرك الترتيب الذي توضع كلماتك (باللغة الإنجليزية، على سبيل المثال، وضعنا موضوع الجملة قبل الفعل لها، وهذا هو النوع من المعلومات المشفرة في قواعد توليدي).
· These rules are thought to generate the sentences of a language, hence the name generative grammar. 
- ويعتقد أن هذه القواعد لتوليد الجمل من اللغة، ومن هنا جاءت تسميته قواعد اللغة التوليدي.
· You can think of these rules as being like the command lines in a computer program. They tell you step by step how to put together words into a sentence.
- يمكنك ان تفكر في هذه القواعد بأنها مثل أسطر الأوامر في برنامج كمبيوتر. يقولون لك خطوة بخطوة كيفية وضع معا كلمات في الجملة.
Generative grammar and Universal Grammar
· Thus, generative grammar is concerned with the biological/ subconscious basis for the acquisition and use of human language, and the universal principles (laws) which constrain (make/control) the class of all languages. 
· وهكذا، فإن القلق قواعد اللغة التوليدي مع الأساس البيولوجي / اللاوعي لاقتناء واستخدام لغة الإنسان، والمبادئ العالمية (القوانين) التي تقيد (جعل / السيطرة) فئة من جميع اللغات.
· Probably the most controversial claim of Noam Chomsky’s is that Language is also an instinct. 
· ربما المطالبة الأكثر إثارة للجدل من نعوم تشومسكي هي أن اللغة هي أيضا غريزة.
· That is, many parts of Language are built in, or innate (inherent/inborn). Much of Language is an ability hard-wired into our brains by our genes.
· وهذا هو، يتم بناؤها أجزاء كثيرة من اللغة في، أو الفطرية (الملازم / راثي). الكثير من اللغة هو القدرة السلكية يصعب في أدمغتنا التي كتبها جيناتنا.
· Obviously, particular languages are not innate. 
· - من الواضح، لغات معينة ليست فطرية
· That is, an Arabic speaker is not born with an innate faculty (ability) to speak Arabic in particular. Likewise, an English speaker is not born with an innate faculty to speak English in particular.
· وهذا هو، لم يولد متحدث باللغة العربية مع أعضاء هيئة التدريس الفطرية (القدرة) على التحدث باللغة العربية على وجه الخصوص. وبالمثل، لم يولد متحدث الإنجليزية مع أعضاء هيئة التدريس الفطرية على التحدث باللغة الإنجليزية بشكل خاص.
· For example, it is not the case that a child of Arab parents growing up in the UK, who is never spoken to in Arabic, grows up speaking Arabic. 
· على سبيل المثال، فإنه ليس حالة أن الطفل من الوالدين العربي ينشأون في المملكة المتحدة، الذي يتحدث قط إلى باللغة العربية، يكبر الناطقة بالعربية.
· He will speak English (or whatever other language is spoken around him). 
· وسوف يتحدث الانجليزية (أو أيا كان البعض لغة يتحدث بها من حوله).
So on the surface it seems crazy to claim that Language is an instinct.
حتى على سطح يبدو مجنون الادعاء بأن اللغة هي غريزة.
Universal Grammar
· However, there are very good reasons to believe that a human facility/faculty for Language is innate. This facility is called Universal Grammar (or UG).
· ومع ذلك، هناك أسباب وجيهة جدا للاعتقاد بأن منشأة الإنسان / أعضاء هيئة التدريس للغة فطرية. ويسمى هذا المرفق العالمي النحوي (أو UG).
· That is, the grammars of all languages are constrained (controlled) by universal laws or principles.
· وهذا هو، مقيدة في قواعد النحو لجميع اللغات (رقابة) القوانين أو المبادئ العالمية. 
· The child is born with an innate predisposition (tendency) to acquire languages which adhere to these universal principles.
· يولد الطفل مع الاستعداد الفطري (الميل) للحصول على اللغات التي تلتزم بهذه المبادئ العالمية
Evidence for Universal Grammar
There is much evidence for universal grammar:  هناك الكثير من الأدلة لقواعد اللغة عالمي:
1- The fact in language acquisition that we know things about the grammar of our language that we possibly have not been taught before.    حقيقة في اكتساب اللغة التي نعرفها الأشياء عن قواعد لغتنا ربما لم تدرس من قبل
Ex.   a- he went to the cinema yesterday
        b- yesterday he went to the cinema
        c- * went he to yesterday the cinema
-  All of us know that the sentences in ‘a’ and ‘b’ are grammatical, whereas the sentence in ‘c’ (with he    asterisk*) is ungrammatical although nobody have taught us this.
كل منا يعرف أن الجمل في A و "B" هي النحوية، في حين أن الجملة في 'C' (مع انه علامة النجمة *) هو غير قواعدي على الرغم من أن لا أحد قد علمنا هذه.
2- parents do not correct the grammar of their children all the time; even in the cases in which parents try to do this, they fail as the child carries on with his/her way of saying sentences. However, children still acquire language in the face of a complete lack of instruction. Perhaps one of the most convincing explanations for this is UG.
الآباء لا تصحيح قواعد اللغة للأطفال في كل وقت. حتى في الحالات التي الآباء والأمهات في محاولة للقيام بذلك، فإنها تفشل كما يحمل الطفل على مع له / لها طريقة للقول الجمل. ومع ذلك، لا يزال الأطفال على اكتساب اللغة في مواجهة انعدام تام للتعليمات. ولعل أحد التفسيرات الأكثر إقناعا لهذا هو UG. 
3- All the languages of the world share certain properties (for example they all have subjects and predicates. These properties are called universals of Language.
كل لغات العالم حصة خصائص معينة (على سبيل المثال لديهم كل المواضيع ويسند، وتسمى هذه الخصائص المسلمات اللغة.
- The explanation for these language universals is that they exist because all speakers of human languages share the same basic innate materials for building their language’s grammar.
التفسير لهذه المسلمات اللغة هو أنها موجودة لأن جميع المتحدثين بلغات الإنسان تشترك في نفس المواد الفطرية الأساسية لبناء قواعد اللغة الخاصة بهم.
- Recent research into language acquisition has begun to show that there is a certain amount of            consistency cross-linguistically in the way children acquire language.
بدأت البحوث الزوار في اكتساب اللغة لإظهار أن هناك قدر معين من الاتساق عبر غويا في الطريق الأطفال يكتسبون اللغة.
-  For example, children seem to go through the same stages and make the same kinds of mistakes when acquiring their language, no matter what their cultural background.
على سبيل المثال، يبدو الأطفال للذهاب من خلال المراحل نفسها، وجعل مثل هذا النوع من الأخطاء عند الحصول على لغتهم، بغض النظر عن خلفيتهم الثقافية.
Finally, there are a number of biological arguments in favor of UG. 
وأخيرا، هناك عدد من الحجج البيولوجية لصالح UG.
· Language seems to be human-specific. All humans, unless they have some kind of physical impairment, seem to have Language as we know it. This points towards its being a genetically endowed instinct.
- يبدو اللغة أن يكون الإنسان محددة. جميع البشر، إلا إذا كان لديهم نوع من العجز البدني، يبدو أن لديها اللغة كما نعرفها. وهذا يشير نحو كونها غريزة هبت وراثيا.
· Additionally, research from neuro linguistics seems to point towards certain parts of the brain being linked to specific linguistic functions. 
- بالإضافة إلى ذلك، والبحث عن اللغويات العصبية يبدو أن نشير نحو أجزاء معينة من الدماغ التي ترتبط وظائف لغوية محددة.



Explaining Language Variation شرح اللغة التغيير
· While UG constrains (controls) the form of the grammars of all human languages, there are cross-linguistic variation; i.e. languages differ from one another.
· على الرغم من القيود المرحلة (الضوابط) شكل قواعد النحو من كل اللغات البشرية، وهناك تباين عبر اللغوي. أي لغة تختلف عن بعضها البعض.
· Languages such as English, French, Japanese, Swahili, and so on share many essential properties (those that derive from UG), but they also differ from each other in various respects.
· لغات مثل الإنجليزية والفرنسية واليابانية والسواحيلية، وهلم جرا حصة العديد من الخصائص الأساسية (تلك التي تنبع من UG)، لكنها تختلف أيضا عن بعضها البعض في مختلف النواحي.
· And these differences must be learnt by the child on the basis of experience.
- ويجب أن تعلم هذه الخلافات من قبل الطفل على أساس من الخبرة.
· For example, UG determines the basic word order in a sentence can be SVO (English), SOV (Japanese), VSO (Irish) or VOS (Malagasy) but not OSV.
· على سبيل المثال، UG يحدد الأساسي ترتيب الكلمات في الجملة يمكن أن يكون SVO (اللغة الإنجليزية)، SOV (اليابانية)، VSO (الايرلندية) أو VOS (مدغشقر) ولكن ليس OSV.
· The child who is acquiring English is innately biased towards one of the common orders (i.e. SVO) when he/she hears a sentence like “John likes dogs”; The child thus rejects all the other hypotheses.
- الطفل الذي اكتساب اللغة الإنجليزية منحازة بالفطرة نحو واحد من أوامر المشتركة (أي SVO) عندما قال انه / انها يسمع الجملة مثل "جون يحب الكلاب". وبالتالي فإن الطفل يرفض كل الفرضيات الأخرى.
· Such cross-linguistic difference, referred to above, is dealt with in descriptive grammar. 
· هذا الفرق عبر اللغوي، المشار إليها أعلاه، يتم التعامل معها في قواعد اللغة وصفي.
· Using the theory of UG, linguists investigate and analyze specific languages and construct the descriptive grammars (we will explain it later).
- استخدام نظرية UG واللغويين التحقيق وتحليل اللغات محددة وبناء قواعد النحو وصفية (ونحن سوف يشرح في وقت لاحق).
·  That is, while UG may specify that the basic word order in a sentence can be SVO (English), SOV (Japanese), VSO (Irish) or VOS (Malagasy) .
· but not OSV, the descriptive grammar of English, for example, will include the word order SVO in its grammar, but the grammar of Japanese will not.  
وهذا هو، في حين قد UG تحديد أن ترتيب الكلمات الأساسية في الجملة يمكن أن يكون SVO (اللغة الإنجليزية)، SOV (اليابانية)، VSO (الايرلندية) أو VOS (مدغشقر) .
ولكن ليس OSV، قواعد اللغة وصف من اللغة الإنجليزية، على سبيل المثال، سوف تشمل النظام كلمة SVO في قواعد اللغة، ولكن ليست في قواعد اللغة اليابانية.



